
AVNOJ 74 - pohod po poteh slovenske delegacije na
zgodovinsko zasedanje v Jajcu

Letos se je slovenska mladi-
na že četrtič zapored podala
na pot po poteh slovenske dele-
gacije na drugo zasedanje
AVNOJ. Stodvajset mladih
pohodnikov iz vseh OK ZMS,
med njimi štiindvajset pohod-
nikov nežnega spola, je preho-
dilo okoli 300 km težke in na-
porne poti delegacije AVNOJ.
Niso pa bili samo mladi. Tudi
mekdanji borci in narodni he-
roji so obudili spomine na tež-
ko pa kljub temu lepo pretek-
lost. Seveda ne smemo pozabiti

tudi dvajset mladih-pripadni-
kov JLA, ki so tudi zakora-
Jcali v dolge kilometre jugo-
slovanske zemlje . . .

Namen pohoda ni»bil le pre-
hoditi omenjeno pot, ampak
predvsem krepitev bratstva in
enotnosti pohodnikov in jugo-
slovanskih narodov sploh, uspo-
sabljanje udeležencev brigade
na področju SLO, da bi prido- .
bljeno znanje in izkušnje pre-
našali naprej v svojem delov-
nem okolju in seveda — nave-
zovanje stikov med hrigadirji
in izmenjava njibcvih mnenj
o podobnih manifestacijah.
Eden izmed ciljev je tudi tež-
nja, da bi brigada prerasla na-
ziv republiška v zvezno brigado.

Pohod se je začel v Ljub-
Ijani pred Cekinovim gradom,
kjer je brigada sprejela po-
hodni prapor.

Ivan Sušnik je star 23 let.
Je mlad družbenopolitični de-
lavec in na OK ZMS Ljublja-
na-Cenfcer opravlja funkcijo
predsednika konference mladih
delavcev. Sicer je po poklicu
monter v ljubljanski plinarni.
Ivan je bil tudi brigadir v ome-
njeni brigadi. O pohodu je ta-
kole pripovedoval:

»Po slovesnosti pred Ceki-
novim gradom smo z vlakora

naredili daljši skok vse do Ba-
nja Luke, kjer so nas sprejeli
predstavniki tankovske šole, ki
so nam med drugim razkazali
tudi svoje prostore. Po kraj-
šera ogledu mesta smo se od-
peljali v Jajce, kjer smo s slo-
vesnotjo proslavili 22. julij —
dan vstaje slovenskega naro-
da. Zanimiv je bil ogled mu-
zeja za katerega labko trdim,
da je imel odličen uoinek, v
glavnem po zaslugi komandir-
ja in njegove izčrpne razlage,
tako da si je lahko vsak ustva-
ril pravo', realno portobo o do-
gajanju v preteklosti«

Po ogledu muzeja .so mladi
brigadirji poslušali dve poli-
tični predavanji. Ustanovili so
aktiv ZK, ki je razpvavljal in
reševal probleme nastale na
pohodu. Sledila je brigadna
konferenca.

»Iz Jajca, zgodovinske^a me-
sta,« je nadaljeval Ivan »smo
se z avtobusi peljali do Liv-
na. Prišli smo z majhno za-
mudo. Miting, ki so nam ga
pripravili prebivalci tega pri-
jaznega mesta, se je že končal,
zato smo imeli samo srečanje
z mladimi, ki so nas povabili
na ples, po katerem smo odšli
na zaslužen počitek pod šotore.
Naslednjega dne so naši čevlji

kar dolgo udarjali ob skale, za-
bite v cesto prek Glomačkega
polja do Glomača. Tu smo ob
zanimivem in resničnem ter
sploh enkratnem glasu »lažni-
vega Kljukca« poslušali pro-
gram internega radia, neumno
lizali žulje in si s pivom sproti
izpirali usta. Naslednji dan
smo prepešačili do Drvarja. Mi-
slim, da mi ni treba še po-
sebej praviti, da je mesto dobi-
lo naziv narodnega heroja, s
katerim ga je odlikoval tovariš
Tito. V Drvarju smo poslušali
predavanje o komunističnem
manifestu in spomine na hudo
ofenzivo na mesto, ki smo si
ga tudi ogledali. Naslednjega
dne smo ob »prijetnih« 40 stop.
Celzija (v hladilniku) korakali
do Bihača, kjer smo se vkr-
cali v avtobuse in se odpeljali
do Otočca. Mladina 'Otočca nas
je zelo prisrčno sprejela in
nam razkazala kulturne zna-
menitosti mesta.«

Ivan pa je imel v brigadi tu-
di neko zelo p.rijetno dolžnost
in delo. Opravljal je namreč
posle matičarja. Posel mu je
odlično cvetel, saj mu je ceio
uspelo, da je komandantu »pro-
dal« prežlahtno komisarko, kot
jo je okarakterizirai Ivan. Pla-
čilo, ki ga je Ivan prejel je
bil zaboj piva. Kot povsod je

bila tudi tukaj močna davkari-
ja in Ivanu ga je le malo ostalo.
No ja, kljub temu delo le ni
bilo zastonj.

V okviru pohoda je bila tudi
pešpot do Lešč, od koder je
vlak pripeljal brigadirje do Ge-
neralskega stolpa od koder so
se peš vrnili do Toplic. Nasled-
nji dan je sledila pot do Vini-
ce, ki je brigadirje gostila dva
din. Tu so bila tudi razna šport-
na srečanja, kulturni program
pred rojstno hišo velikega slo
venskega pesnika Otona 2u-
pančiča, poslušali pa so tudi
predavanja.

»Po dveh dneh smo zopet
krenili naprej do črnomlja, ter
prek Kočevskega roga v Do-
lenjske Toplice, kjer so zadnjič
zasedale četne in brigadna kon-
ferenca in aktiv ZK. Na kon-
cu 18-dnevnega skupnega bi-
vanja smo ugotovili, da je bila
izvedba brigade v redu, da ni
bilo primerov. nediscipline, ter
da je približno 300 km preho-
jene .poti poglobilo vezi prija-
teljstva med nami,« je zaključil
najin pogovor Ivan Sušnik, ki
je na koncu še izrazil željo —
svojo in večine udeležencev po-
hoda, da bi se naslednje leto
ponovno srečali na tem po-
hodu. D. L.


